
Po mnoha letech snah  
a žádostí o realizaci  
projektu „Statické zajištění  
silnice III/6031 v obci  
Senohraby“ se zadařilo,  
zatáčka u pošty je zpevněna  
a chybějící chodník v jednom 
z nejnebezpečnějších úseků 
v obci dokončen.

 

J elikož je naše Hlavní ulice (silnice 
III/6031) v celém katastru obce ma-
jetkem Středočeského kraje, bylo tře-

ba vyjednat zainvestování akce a její usku-
tečnění s odborem dopravy Středočeského 
kraje. To se podařilo již před dvěma lety. 
K realizaci však ještě vedla dlouhá cesta 
přes opakované výběrové řízení, do jehož 
prvního kola se žádný zájemce nepřihlásil. 
Ve druhém kole vybral Středočeský kraj 
za zhotovitele firmu Tannaco, a.s., se sídlem Kolínská 1, Kluk, 
290 01  Poděbrady. Objednatelem stavby byla Krajská správa 
a údržba silnic Středočeského kraje, která je příspěvkovou or-
ganizací Středočeského kraje a má na starosti veškerou údržbu 
a investice do krajských silnic.

Stavba obsahovala jednak statické zajištění násypové části sil-
ničního tělesa pomocí betonových mikropilot kvůli zpevnění 
celé zatáčky, která dlouhodobě ujížděla, a následně na zpevně-
ném tělese silnice stavbu chodníku se zábradlím včetně úpravy 
vegetace na náspu. Stavba probíhala koncem června a v prvních 
prázdninových týdnech a byla dokončena dle harmonogramu, 

kolaudační souhlas byl vydán 29. 7. 2019 odborem dopravy 
Městského úřadu v Říčanech.  Celkové náklady akce byly roz-
děleny dle předchozí smlouvy se Středočeský krajem a obcí Se-
nohraby takto: 2 648 758,07 Kč včetně DPH pro Středočeský 
kraj (statické zajištění tělesa komunikace) a 475 648,40 s DPH 
pro obec Senohraby (zhotovení chodníku). 

Jsme velmi rádi, že celá akce proběhla bez větších komplikací. 
Jednalo se o stavbu v nebezpečném místě, na velmi omezeném 
prostoru, a to při zachování provozu v jednom jízdním pruhu, 
což znamenalo nemalé problémy především pro projíždějící au-
tobusy a nákladní vozidla. 

Chybějící chodník na Hlavní ulici 
u pošty se konečně stal skutečností
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Poděkování patří především Středočeskému kraji, který 
akci zařadil do seznamu projektů realizovaných v letošním 
roce a z velké části ji zainvestoval, dále firmě Tannaco za sta-
vební práce a výbornou spolupráci s Obecním úřadem Senohra-
by a vám všem, občanům Senohrab, za trpělivost s omezením 
průjezdu obcí během letních týdnů.

Věřím, že je naše obec realizací této akce opět o něco bezpeč-
nější a upravenější. 

Jana Svašková

Společnost Marius Pedersen a.s.  
se snaží zdokonalovat své služby 
tak, aby občané měli při třídění 
odpadů maximální komfort,  
a proto přinášíme novinku  
v oblasti třídění odpadů.

P ři svozu hnědých nádob (biologic-
ky rozložitelného odpadu) bude-
me přebírat od občanů jedlé oleje 

a tuky v PET lahvích – postačuje, aby ob-
čan naplněnou PET lahev s jedlým olejem 
položil na hnědou nádobu. 

Upozorňujeme, že nádoba musí být vždy 
uzavřená a musí jít o jedlý olej a tuk (ni-
koliv olej motorový apod.)!
Změna je platná okamžitě.

Do žlutých 240l nádob, které mají občané 
v domácnostech, mohou nově vhazovat 
i nápojové plechovky (plechovky od piva, 
energy drinků, nealko nápojů apod.), 
nikoliv však plechovky od konzerv, ryb, 
či  jiných potravin!  
Změna je platná okamžitě.

Co lze tedy vhazovat do žlutých 240 l nádob? 

Novinky v oblasti třídění odpadů

Obecní úřad Senohraby upozorňuje, 
že od 1. 1. 2020 vstupuje v účinnost po-
vinnost označovat psy na území České 
republiky mikročipem (dle novely zákona 
č. 302/2017 Sb.).

Psy je nutné mikročipem označit nejpoz-
ději do konce roku 2019.

U psa bez označení bude od roku 2020 hro-
zit správní řízení s uložením pokuty 
až 20 000 Kč, protože na něj bude 
pohlíženo, jako kdyby neměl platné 
povinné očkování proti vzteklině.

Štěňata musí být označena mikročipem 
nejpozději v době prvního očkování pro-

ti vzteklině (nejpozději tedy do 6. měsíce 
života).

Mikročipem nemusí být označeni psi, kte-
ří mají jasně čitelné tetování provedené 
před 3. 7. 2011

Proč se povinnost zavádí?
Zavedení povinného označení psa mi-
kročipem by mělo být přínosem zejmé-
na v těchto oblastech:
• Zatoulané řádně označené zvíře má vět-
ší naději, že se vrátí ke svému majiteli.
• Zjištění identity psa v případě potřeby 
kontrolních orgánů (Státní veterinární 
správa, Policie ČR, obce, apod.).
• Účinnější monitoring chovů a kontrola 

dodržování stanovených pravidel ba před-
pisů.
• Prokázání vlastnictví psa, což je důle-
žité v případě odcizených psů i v případě 
postihu vyplývajícího ze zodpovědnosti 
za psem způsobenou škodu.

Mikročip musí být zapsaný v očkova-
cím průkazu nebo pasu Vašeho psa.

Prosíme také o zanesení mikročipu 
Vašeho psa do Národního registru 
majitelů zvířat.

Obecní úřad Senohraby

https://www.svscr.cz/zdravi-zvirat/povi-
nne-oznacovani-psu/

Povinné čipování psů s účinností od 1. 1. 2020
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Jubilanti srpen 2019

Naši milí oslavenci,  
srdečně Vám blahopřejeme k Vašemu výročí a ze srdce přejeme, abyste si 

ve zdraví, krásné životní pohodě a v lásce užili ještě dlouhou řadu šťastných let.

Jména jubilantů  

mohou být zveřejněna  

dle nařízení o ochraně osobních 

údajů (GDPR) pouze v tištěné  

podobě měsíčníku. 
 

Děkujeme za pochopení

Naši milí oslavenci,  

srdečně Vám blahopřejeme  

k Vašemu výročí a ze srdce 

přejeme, abyste si ve zdraví,  

krásné životní pohodě  

a v lásce užili ještě  

dlouhou řadu šťastných let.



Během letních prázdnin proběhla ve škole a školce řada oprav 
a renovací. V mateřské škole byla nainstalovaná klimatizační 
jednotka a u předškoláků došlo ke kompletní výměně šaten. 
Na zahradě školky byla ze sponzorských prostředků zakoupe-
na mobilní průlezka. V rámci školy došlo k vybudování no-
vých šaten pro žáky 1. – 3. třídy, šatny pro starší žáky budou 
taktéž realizovány v době podzimních prázdnin. Nově byla 
zrenovovaná podlaha v učebně 1. třídy. Opětovně se v budo-
vě školy, školky a jídelny prováděly malířské práce. Velké po-
děkování patří rodičům, kteří školu v minulém školním roce 
štědře sponzorsky podpořili a tím nám pomohli zlepšit pro-
středí školy.

V současné době škola realizuje projekt Šablony II. OP VVV 
(personální podpora školy, vzdělávání pedagogů, ...) a opětovně 
byla podaná žádost v rámci projektu IROP na vybudování nové 
odborné učebny IT a AJ pod vedením MAS Posázaví.

Věřím, že nový školní rok přinese mnoho zajímavého pro žáky 
i učitele, ukáže směr cesty a otevře nám další možnosti ve vzdě-
lávání.

S přáním klidných dnů
Mgr. Šárka Hájková Heřmánková, ředitelka školy

V ážení a milí čtenáři Hlásky, dovolte mi, seznámit Vás 
s tím, co nás v novém školním roce čeká, představit 
Vám pedagogické obsazení jednotlivých tříd a přiblížit 

Vám atmosféru začátku školního roku.

Letní prázdniny vrcholí a taktéž přípravy na nový školní rok. 
Škola se za pár dnů opět naplní žáky a tiché chodby rozvese-
lí dětský smích a štěbetání. Do školních lavic poprvé usedne 
téměř 30 prvňáčků a škola tak naplní svou kapacitu. Stejně 
tak v mateřské škole přivítáme ty nejmenší. Rádi bychom opět 
navázali na tradiční aktivity (zimní a jarní ozdravný pobyt, 
vánoční koncert, matematické, výtvarné a sportovní soutěže, 
atd.). V rámci vzdělávání budeme věnovat větší pozornost ma-
tematické a čtenářské gramotnosti v rámci projektových dnů 
a aktivně navážeme na již probíhající badatelsky orientovanou 
výuku v přírodovědném směru. Více bychom propojili spolu-
práci jednotlivých ročníků a přizvali i předškoláky z mateřské 
školy. Opětovně navážeme na spolupráci s Českou spořitel-
nou v rámci projektu Abeceda peněz a na jaře přivítáme zahra-
niční stážisty v projektu Edison. V novém školním roce budeme 
opět nabízet řadu zajímavých kroužků a aktivit (keramika, flét-
na, hudební kroužek, šachy, gymnastika, ...).

Nyní mi dovolte představit pedagogy, kteří se budou v tomto 
školním roce věnovat žákům a dětem. Třídu prvňáčků pove-

de paní učitelka Klára Benešová, která bude úzce spolupraco-
vat s dětmi z mateřské školy. Druhou třídu povede paní učitelka 
Lucie Jirásková, která bude opětovně vést kroužek angličtiny 
pro nejmenší. Třetí třída zůstává pod vedením paní učitelky 
Markéty Kosové, která se zaměřuje na badatelsky orientovanou 
výuku v přírodovědném směru. Nejpočetnější 4. třídu pove-
de paní učitelka Kamila Havlíčková, která na škole působí jako 
metodik prevence a jako speciální pedagog se intenzivně věnuje 
žákům se speciálními vzdělávacími potřebami. Třída nejstarších 
žáků 5. třídy zůstává pod vedením paní učitelky Moniky Přibí-
kové, která se taktéž zaměřuje na badatelsky orientovanou vý- 
uku a aktivity spojené s hudebním vzděláváním. Na škole budou 
opět působit tři asistenti pedagoga a jeden školní asistent, kteří 
jsou nezbytnou podporou učitelům při práci s dětmi se speci-
fickými poruchami učení a chování. Je třeba představit i paní 
vychovatelky ze školní družiny, které pro děti zajišťují zajímavé 
programy a aktivity v odpoledních hodinách. 1. oddělení povede 
paní Jana Kadeřábková, 2. oddělení paní Eva Markgráfová a od-
dělení nejstarších dětí paní Kateřina Staňková.

Mateřská škola opět naváže na tradiční aktivity a zajímavé 
vzdělávací programy. Oddělení nejmladších povede paní Hana 
Loudová a Barbora Tvrdá a oddělení předškoláků paní Jitka Ti-
chovská a Renata Bečvářová. Děti z mateřské školy opět čeká 
řada sportovních aktivit (bruslení, lyžování, plavání, ...).

Vítejte ve škole
„Cílem vzdělání  
a moudrosti je,  
aby člověk viděl  
před sebou jasnou 
cestu života, po ní 
opatrně vykračo- 
val, pamatoval  
na minulost,  
znal přítomnost  
a předvídal  
budoucnost“.
–
J. A. Komenský
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Akce v obci a okolí Senohrab 
září 2019

6. 9. 2019 · pátek · Mnichovice · Myšlín · letní kino
Teroristka. Začátek 20:30 hodin. 
7.–8. 9. 2019 · sobota, neděle · Mnichovice
Mariánská pouť na náměstí. Začátek 10 hodin.
7. 9. 2019 · sobota · Klokočná
Moravské vinobraní na Klokočné. Začátek 17 hodin.
7. 9. 2019 · sobota · Komorní Hrádek
Den otevřených dveří na Komorním Hrádku. Začátek 10 hodin.
7. 9. 2019 · sobota · Čerčany
Čerčanské ochutnávání – řemeslné a gastronomické  
speciality od čokolády po klobásy.  
Začátek 13 hodin za kulturním domem Čerčany.
8. 9. 2019 · neděle · Říčany · Masarykovo náměstí 
Říčanské slavnosti s vůní jablek. Začátek 10 hodin.  
Vystoupí skupiny Čechomor, Jablkoň a Jefferson.
12. 9. 2019 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce  
Panství Downton. Začátek 19 hodin.
14. 9. 2019 · sobota · Mnichovice
Turistický pochod „Po stopách kocoura Mikeše“. 
Začátek v 8 hodin.
16. 9. 2019 · pondělí · Říčany · kino Na Fialce  
„Nabarvené ptáče“. Začátek 19 hodin.
17. 9. 2019 · úterý · Říčany · KC Labuť 
Divadelní hra „Žena z dřívějška“ – Roland Schimmelpfennig, 
inscenace divadelního spolku Tyl Říčany. Začátek 19:30 hodin.
19. 9. 2019 · čtvrtek · Čerčany · kino 

„Ostrým nožom“. Začátek 19:30 hodin.
20. 9. 2019 · pátek · Říčany · kino Na Fialce  
„Román pro pokročilé“. Začátek 19 hodin.
21. 9. 2019 · sobota · Hrusice · fotbalové hřiště 
Hrusický dobroběh. Začátek v 8 hodin.
21. 9. 2019 · sobota · Čerčany · kino 
„Láska na druhý pohled“. Začátek 19:30 hodin.
22. 9. 2019 · neděle · Říčany 
STREET FOOD FESTIVAL v ulicích Říčan. Začátek v 11 hodin.
25. 9. 2019 · středa · Říčany · KC Labuť  
Divadelní hra „Stará láska nerezaví“ – komedie autora Marca 
Camolettiho. Začátek 19:30 hodin.
26. 9. 2019 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce  
„Princ Krasoň“. Začátek 17 hodin.
27. 9. 2019 · pátek · Čerčany · kino  
„Zelená kniha“. Začátek 19:30 hodin.
28. 9. 2019 · sobota · Mnichovice · Šibeniční vrch 
Mnichovický Octoberfest – jedinečný festival piva. 
Začátek 14 hodin.
28. 9. 2019 · sobota · Čerčany · kino  
„Sněží!“. Začátek 19:30 hodin.
30. 9. 2019 · pondělí · Říčany · kino Na Fialce  
„Jiří Suchý – Lehce s životem se prát“. Začátek 20 hodin.
5. 10. 2019 · sobota · Říčany – KC Labuť 
Kouzelná škola s Michalem. Začátek 10:30 hodin.

Jana Hanzlová

Škola Škola
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Hasiči
V rámci své mimozásahové čin-

nosti uspořádala jednotka 
JSDH Senohraby dne 2. 8. 2019 

exkurzi do své vlastní hasičské zbrojni-
ce. Exkurze byla vytvořena na míru pro 
teambuildingovou akci firmy FUTURE-
LINE s.r.o. Návštěvníci se mohli těšit 
na teoretickou část s fotkami a videem 
z reálných zásahů jednotky, prohlídku 
zásahových vozidel, vyzkoušení techniky 
a v neposlední řadě i základní kurz první 
pomoci. Jak dokazují reakce níže, akce 
se povedla po všech stránkách: „Před ex-
kurzí jsem žila v domnění, že mě nemůže 
nic překvapit, že mé obecné povědomí 
o práci dobrovolných hasičů je dostaču-
jící. Po exkurzi se můj názor změnil. To, 
co musí hasiči podstupovat, je neskuteč-
ně obdivuhodné a já si jich moc vážím. 
Ta zodpovědnost, kterou mají, je obrov-
ská. Práci dobrovolného hasiče nemůže 
vykonávat každý. Tuto exkurzi bych do-
poručila všem.“

Jedna z dalších reakcí se nese v podobném 
duchu: „Dávám pět hvězdiček z pěti. Přes-
ně takto má vypadat osvěta, nejlepší způ-

sob, jak přiblížit práci dobrovolných ha-
sičů nezasvěceným lidem. Celkově se mi 
exkurze líbila, přestože se určitě vzhledem 
k časovým možnostem nestihlo probrat 
vše. Po exkurzi jsem také pochopil, jaký je 
rozdíl v jednotlivých stupních požárních 
jednotek, např. mezi druhým stupněm 
s předurčeností k dopravním nehodám 
a pátým stupněm jednotek požární ochra-
ny bez této předurčenosti.“

Za nejvíce překvapující okamžik označili 

hosté moment, kdy byl jednotce vyhlá-
šen poplach a měli tak možnost vidět, jak 
vypadá reálný výjezd na ohlášenou udá-
lost. Část přítomných členů jednotky vy-
jížděla k požáru sklepa rodinného domu 
ve Čtyřkolech. 

Závěrem lze konstatovat, že díky klad-
ným reakcím účastníků exkurze bude 
jednotka pokračovat v podobných akcích 
i v budoucnosti.

Hasiči Senohraby

Hasiči
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J osef Gočár byl jedním z nejvýznamnějších českých ar-
chitektů první poloviny 20. století. Narodil se 13. břez-
na 1880 v Semíně ve východních Čechách a studoval na 

pražské uměleckoprůmyslové škole u slavného Jana Kotěry 
a později se stal jeho nástupcem na Akademii výtvarných umě-
ní v Praze. Zde zastával v letech 1928 až 1932 funkci rektora 
a na Akademii působil až do roku 1939. 

Velice rozsáhlá je jeho architektonická tvorba. K počátečnímu 
dílu patří secesní domy v Hradci Králové a Červená vila Josefa 
Binka v Krucemburku, postavená v letech 1908 až 1909. Brzy 
však přešel k moderně a kubismu. Čistotu tvarů nalezneme 
na schodišti u kostela Panny Marie v Hradci Králové z let 1909 
až 1910. Velice moderními a nadčasovými znaky se vyznačuje 
obchodní dům Wenke a syn s prosklenou fasádou, který vznikl 
v Jaroměři mezi léty 1909 až 1911. Jeho nejvýznamnější prů-
myslovou stavbu, automatické mlýny, vybudovali Egon a Karel 
Winternitzové v Pardubicích (1909–1910). Z kubistických reali-
zací je bezesporu nejproslulejší dům U Černé Matky boží v Pra-
ze z roku 1912. Zde se milovníku architektury Rudolfu Břínkovi 
podařilo roku 2005 obnovit kavárnu Grand Café Orient. Vila 
ve stejném stylu stojí v Libodřicích na Kolínsku, kterou pro vel-
kostatkáře Adolfa Bauera navrhl roku 1912. V Lázních Bohda-
neč vyrostl v letech 1912 až 1913 dle jeho projektu kubistický 
lázeňský dům.

Po 1. světové válce nahradily „ostré hrany“ kubismu poloválce 
a polokoule, tedy sloh zvaný rondokubismus nebo styl Legio-
banky, pojmenovaný dle další Gočárovy stavby v ulici Na Po-
říčí v Praze z let 1921 až 1923. Po návštěvě Nizozemí jej značně 
ovlivnila cihlová architektura, ve které navrhl například Kože-
lužskou školu v Hradci Králové (1923–1924), Dům zemědělské 
osvěty na pražských Vinohradech (1924–1926) nebo Gymnázi-
um (1925–1927) a Sbor kněze Ambrože opět v Hradci Králové 
(1926–1929). Na počátku dvacátých let se také výrazně pode-
psal na urbanismu tohoto města. Později přešel k puristické-

mu a funkcionalistickému tvarosloví. Kvalitním příkladem je 
Strnadova vila v Praze z let 1925 až 1926. Jednu z nejvýznam-
nějších českých funkcionalistických sakrálních staveb předsta-
vuje kostel sv. Václava na náměstí Svatopluka Čecha v Praze, 
postavený v letech 1927 až 1929. Také vyprojektoval několik 
vil pro kolonii Baba v pražských Dejvicích. V Pardubicích se 
dle jeho projektu realizoval Grandhotel, dokončený roku 1931 
a v nedalekém Hradci Králové ještě budova Okresního a finanč-
ního úřadu (1931–1936). Navrhl též vitrínu, ve které se do roku 
2016 na Hradě vystavovaly České korunovační klenoty, a vícero 
náhrobků pro slavné osobnosti.

On sám tedy bohužel v Senohrabech žádnou realizaci nemá, 
ale jeho žák Lev Krča zde navrhl roku 1939 funkcionalistický 
letní domek pro Alexe Průchu.

Josef Gočár zemřel 10. září 1945 v Jičíně a jeho tělo uložili 
na pražském Slavíně.

Výše zmíněný syn Jiří se narodil 12. června 1913 v Praze a v le-
tech 1931 až 1936 vystudoval České vysoké učení v Praze. 
Na rozdíl od svého otce je však s okolím, resp. dolním Posáza-
vím spojen architektonickou tvorbou daleko více. V Městečku 
u Čerčan navrhl roku 1938 letní domek pro Marii Hoffmanno-
vou a následujícího roku letní domek pro Evžena Hoffmanna. 
Potomci Gočárů dokonce v Čerčanech dodnes žijí. Další stavby 
má například v Kamenném Přívoze nebo vzdálenějších Rozto-
kách u Prahy. Většinou se vyznačují spojením moderního pří-
stupu a vernakulární, tedy lidové architektury. Proto mají čisté, 
prakticky bezozdobné fasády, završují je však sedlové nebo pul-
tové střechy.

Jiří Gočár zemřel 20. července 1979 v Praze. Návštěvy obou 
těchto osobností opět dokazují velkou přitažlivost Senohrab, 
a to jak z pohledu krajinného rámce, tak kulturního prostředí.

Patrik Líbal

Stopy slavných 
Josef a Jiří Gočárovi

Další mimořádně zajímavé  
osobnosti, které zajížděly  
do Senohrab, opět zmiňuje  
Jaroslav Benda ve svých  
pamětech. Píše, že mezi  
návštěvníky naší obce,  
konkrétně uměleckého  
historika Antonína Matějčka,  
patřil „architekt Gočár  
se svým hochem Jirkou.“

Kudy jsme chodili...

V lednu jsme si zopakovali školní výlet a prošli okruh Di-
vokou Šárkou. Bylo mrazivo, ale příjemně, a když jsme 
byli na vyhlídce nad údolím, tak krásně svítilo sluníčko. 

Bylo nás 6 a km cca 6,5. Po obědě jsme doplnili  i kulturní záži-
tek a navštívíli velice zajímavou expozici ve výstavní síni České 
spořitelny. V únoru jsme po opět menší komplikaci s vlakem do-
jeli do Čelákovic a odtud šli podél Labe do Brandýsa nad Labem. 
Cesta byla velice příjemná se spoustou prvních jarních květin 
a ptáků podél břehů. I zakončení bylo velice milé. V zámku v té 
době neprobíhaly prohlídky, ale velice ochotně nám pracovníci 
uspořádali prohlídku jen pro nás a ještě s báječným a velice fun-
dovaným průvodcem. Bylo nás 7 a km cca 10,5.

Březnovou vycházku jsme naplánovali na opačnou stra-
nu. Dojeli jsme do Bystřice u Benešova a šli přes Líšno (kde 
nás pracovníci nového majitele zámku nenechali ani přiblí-
žit se a nahlédnout do parku), Mokrou Lhotu a Mariánovice  
(s velice zajímavým areálem starého statku) do Benešova. Tato 
výprava byla zatím nejpočetnější , bylo nás 14 a jeden pes a km 
cca 8. V dubnu jsme se zase vráti-
li k vodě, dojeli pacifikem do Vra-
ného nad Vltavou a podél Vltavy 
došli do Modřan. Bylo opět hez-
ky, jen trochu větrno a největ-
ší problém byl najít příjemnou 
restauraci na ohřátí. Bylo nás  
7 a km 8.

Protože se nám líbilo u Labe, zo-
pakovali jsme si cestu po jeho 
břehu, ale opačným směrem. 
Z Čelákovic jsme putovali nejdřív 
podél břehu se spoustou leknínů 
a stulíků a dál lesem do Přerova 
nad Labem, kde jsme cestu ukon-
čili prohlídkou velice zajímavého 
skanzenu.  Měli jsme trochu smů-
lu i štěstí. Byli jsme upozornění, 
že ve skanzenu probíhá natáčení 
filmové pohádky a část skanzenu 
je uzavřena. Přesto se nám poda-

řilo projít skanzen celý a jedna z pracovnic štábu (návštěvnice 
Senohrab) nás  zavedla na místo natáčení, přivedla režiséra pana 
Trošku  a ten nám nabídl i společnou fotku.  Bylo nás 9 a km také 
9.  V červnových  vedrech jsme trochu váhali s procházkou, ale 
nakonec jsme dojeli do Vlašimi, prošli okruh parkem a prohlédli 
si zámek s expozicemi včetně vyšplhání na věž a prohlídky ne-
dávno otevřeného sklepení. Bylo nás 6 a km 7,5.

I o prázdninách jsme se snažili  přes bláznivé počasí chodit, i když 
z organizačních důvodů byly obě vycházky v srpnu. První přes 
Baštírnu podél Sázavy do Hvězdonic, kde jsme přešli lávku (kte-
rá se snad opravdu začíná bourat), a po obědě se vrátili vlakem. 

Bylo nás 6 a km 7. Další opět ze Senohrab přes Oboru a Javorník 
podél Sázavy a do Poříčí n/S. Tentokrát nás byl (na naše poměry) 
opět hojný počet – bylo nás 10 a pes a km cca 10,5 – a pro většinu 
z nás byla část cesty do Poříčí zcela neznámou.

Eva Matějková
za turistický oddíl TJ Sokol Senohraby

TJ Sokol
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„Pohádkování děkuje“

16. ročník Senohrabského pohádkování je úspěšně 
za námi. Přes nepřízeň počasí, které poprvé Pohádko- 
vání opravdu nepřálo, se na startu do pohádkového 
lesa sešlo bezmála 400 dětí. Neodradil je ani rodiče 
déšť a mnohdy v improvizovaných pláštěnkách 
a “žabkách” směle na trať vyráželi. Občas se mohli 
po blátě klouzat dolů a následný výstup do kopečka 
byl také humorný. Ale všichni vše zvládli a s úsměvem 

se vraceli k panu králi a královně.
Děkujeme všem dětem, které přišly a Senohrabské 
království opět zachránily. Rodičům též díky za to, 
že jste to nevzdali a i za nepřízně počasí děti na start 
dovedli. Obrovské poděkování patří hercům, kteří 
na svých stanovištích v dešti vydrželi a pobavili 
všech 20 skupinek, které trať pohádkového lesa 
procházely. 

A všem, co okolo této akce pomáhali, kreslili počasí 
děti na start dovedli. Obrovské poděkování patří 
hercům, kteří na svých stanovištích v dešti vydrželi 
a pobavili všech 20 skupinek, které trať pohádko- 
vého lesa procházely. A všem, co okolo této akce 
pomáhali, kreslili kulisy, připravovali trať, točili 
pivo, opékali klobásy, vařili kávu, párky v rohlíku, 
sekali louku a věnovali svůj volný čas – díky!!!

Poslední velké poděkování patří všem sponzorům, 
kteří na Pohádkování materiálně nebo finančně 
přispěli. Děkujeme moc.
 
No a za rok opět v Senohrabském království 
na viděnou.

Organizační tým

TJ Sokol TJ Sokol



„Hurá! Na zteč!“ Alenka šermuje lískovým prutem. 
Kája našel velký kus kůry a napřáhl ho před sebe 
jako štít. „Naši Hlásku nedáme,“ zařve bojovně a vrh-
ne se na Alenku. Dřevěné schody pod nimi skřípou 
a vržou. Alenka schod po schodu proráží Kájovu 
obranu. „Zhyň, červe,“ volá vítězně, když nechá Káju 
za sebou a vběhne do kamenné brány. „Vyhrála jsem, 
padni na kolena! Teď budu královna já.“

Prvního hromu se děti ani nestačí leknout. Zaburá-
cí mezi stromy jako rozhněvaný strážce hradu. Kája 
s Alenkou se nejistě rozhlíží po obloze. Les zčernal. 
Ještě jedno leknutí a už to zuří všude kolem nich. 
Hrom za bleskem a blesk za hromem, děti nestíhají 
počítat vteřiny mezi blýsknutím a hřměním, bouřka 
je přímo nad nimi. Meč i štít se krčí u paty schodiště. 
Kája s Alenkou pod křovím. Hrad se tentokrát ubrá-
nil sám.

Bouřka se zatočí kolem a zamíří k Praze. Kája vyskočí. 
„Jdeme na borůvky?“

Zlenický hrad postavili někdy koncem 13. století. Stál 
a sloužil ale jenom asi 200 let. To je jako nic, třeba 
i stromy často žijí déle. Právě při kopání základů vy-
rostl vedle malý stromek. Rostl a sílil. Když byl ještě 
dítě, to je u stromů prvních dvě stě let, měnili se majitelé 
hradu jeden za druhým. Nový majitel se vždycky přijel 
podívat. Koně přivázal k malému stromku a obhlédnul 
si hrádeček. Strom mezitím nabídl koni trochu listí, 
aby posvačil. Pak jednoho dne viděl, jak se na hrad valí 
vojáci a jak v divoké bitvě hrad skoro zničili. Potřásl 
hlavou a shodil pár větviček na pobořený padací most, 
ale nikdo už je nepřišel odklidit. Hrad zůstal prázdný.

Běžte hrad pozdravit. Bude mít radost. A zkuste uhádnout, 
který z okolních stromů je starší než Hláska samotná.

Za vlády Karla IV. jede rytíř na hrad Karlštejn. 
U vrat stojí strážný a ptá se: „Co chceš?“ 
Rytíř odpoví: „Jedu popřát našemu králi k svátku!“ 
Stráž protestuje: „Člověče, co blázníš? Dnes není Karla!“ 
Rytíř na to: „Vždyť já vím... ale je čtvrtého.“

Noemi Cupalová

Kresba: Milada Bláhová
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Na zteč!
TJ Sokol Hláska dětem
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ternetu nebo v Říčanech. Já například už neměla vůbec důvod 
se pídit, protože v roce 2017 jsem byla spokojena. Dokud jsem 
si na internetu nenašla to, co architekt Sixta vytvořil a orazít-
koval v lednu 2019. Všímáte si dat, vy, kteří jste dočetli až sem? 
Kolik aktuálních informací a kde, jste získali mezi zářím 2018 
a začátkem března 2019?

Psát o lidech, kteří nedostali od svých volených zástupců rele-
vantní informace, cituji PhDr. V. K.: „(...) s uplatňovaným infor-
mačním systémem téměř vylučuji nebýt osloven výzvami, sdě-
lením orgánů obce, případně jim uniknout. Oprávněnost tohoto 
tvrzení může ohrozit jen patologický nezájem o dění v obci“, 
opravdu nesluší člověku tak vzdělanému, který se navíc 
jako zastupitel v minulém období na přípravách ÚP podílel.  
A na rozdíl od PhDr. V. K, který nám arogantně sděluje: 

„(...) autoři kritiky zřejmě také nezaznamenali, že pořizovatelem 
ÚP není obec Senohraby, ale MÚ Říčany (...)“, jsem přesvědče-
na, že kritici toto zaznamenali, ale vědí i to, že zastupitelem pro 
pořízení ÚP byla určena starostka obce.

Jedná se o závažné a velké změny v ÚP obce Senohraby, které 
byly občanům „představeny pokud možno potichu“ až v roce 
2019. A o to celou dobu jde. Ne o to, kolikrát se kdo s kým 
sešel, kolik organizací a institucí se k nÚP vyjadřuje. Pro ob-
čana není prioritní informace, jak dlouho která vyhláška musí 
viset a kde visí (pokud pro něj není zrovna důležité datum 
kvůli odvolání, námitce, rozporu atd.). Důležité je, kolik rele-
vantních informací obdrželi občané obce, kterých se to hlavně 
týká a dotýká.

Ivana Svobodová

Dopravní nehoda je událost 
v provozu na pozemních komu-
nikacích, která se stala nebo 

byla započata na pozemní komunikaci  
a při níž dojde k usmrcení nebo zranění 
osoby nebo ke škodě na majetku v pří-
mé souvislosti s provozem vozidla v po-
hybu. Dopravní nehodu upravuje Zákon 
o provozu na pozemních komunikací – 
z. č. 361/2000 Sb., konkrétně pak § 47.

Když jste účastníkem dopravní nehody 
nebo jejím svědkem:
- zastavte vozidlo a vypněte motor 
vašeho vozidla,
- zajistěte místo nehody (trojúhelník, 
reflexní vesta, výstražná světla apod.), 
- před vystoupením z vozidla každá oso-
ba musí mít reflexní vestu!
- zjistěte, v jakém stavu jsou ostatní 
účastníci dopravní nehody, a v případě 
zranění poskytněte první pomoc a zavo-
lejte složky Integrovaného záchranného 
systému,
- stala-li se dopravní nehoda na dál-
nici, je nezbytné, aby její účastníci 
neprodleně opustili vozovku na její 
pravou stranu až na bezpečné místo 
za svodidla,
- zdržte se veškerého jednání, které 
by mohlo ovlivnit vyšetření dopravní 
nehody Policie ČR (požívání alkoholu, 
pohyb s vozidly apod.),

-  je-li nutné s auty před příjezdem.
Policie ČR manipulovat, třeba z důvodu 
obnovy provozu vozidel MHD, vyznačte 
jejich polohu na silnici,
- je vhodné si celé místo nehody vyfotit 
a snímky případně poskytnout Policii 
ČR a pojišťovně,
- společně s dalšími účastníky nehody, 
včetně svědků, si vzájemně prokažte to-
tožnost a předejte důležité údaje o vozi-
dlech.

Pokud vám druhý řidič nechce prokázat 
svoji totožnost či údaje od svého vozidla, 
porušuje tím zákon, zavolejte Policii ČR. 
Před jejím příjezdem na místo si zapište 
alespoň registrační značku druhého vo-
zidla, podle které na internetu zjistíte, 
u které pojišťovny je viník pojištěn.

Kdy musíte k dopravní nehodě volat Po-
licii České republiky:
- došlo-li při dopravní nehodě ke zra-
nění nebo k usmrcení osoby,
- dosáhne-li škoda na některém z ha-
varovaných vozidel částku převyšující 
100 000 Kč, a to včetně přepravovaných 
věcí (laický odhad škody),
- dopravní nehodou došlo ke škodě 
na majetku třetí osoby, například po-
škození oplocení nemovitosti, dopravní-
ho značení, zaparkovaných vozidel, a to 
v jakékoliv výši, toto však neplatí, pokud 

dojde ke škodě na vozidle třetí osoby 
(leasingové společnosti, zaměstnavatele 
atd.), je-li řidič tohoto vozidla účastní-
kem nehody,
- došlo-li následkem autonehody ke ško- 
dě na životním prostředí například úni-
kem provozních kapalin z vozidla.

Kdy není nutné na místo nehody volat 
Policii České republiky:
- dopravní nehoda se obešla bez zraně-
ní či usmrcení osob,
- škoda na havarovaných vozidlech ne-
dosahuje částky 100 000 Kč,
- nebyl poškozen majetek třetí osoby – 
plot, dopravní značení apod.
- následkem autonehody není ohrože-
no životní prostředí – nedochází k úni-
ku provozních kapalin.

Zákon platný od 1. ledna 2008 přímo 
účastníkům dopravní nehody, ke které 
není nutné volat Policii ČR, ukládá po-
vinnost sepsat společný záznam o do-
pravní nehodě, který každý z účastníků 
dopravní nehody zašle své pojišťovně. 
Na České kanceláři pojistitelů (www.
ckp.cz), na zákla-
dě uvedení SPZ, 
si můžete zjistit, 
u jaké pojišťovny 
je vozidlo pojiš-
těné.

Když vás někdo nabourá

Omlouvám se těm čtenářům, kteří se domnívali, že budu 
s PhDr. Kopperem (dále jen PhDr. V. K.) diskutovat 
na téma homosexualita či Trikolora. Nebudu, neboť  

jeho článek měl ještě jedno, pro mne velmi zajímavé téma. 
Pro mne zajímavé, pro mnohé možná, díky prázdninové pauze, 
čtení starých novin nebo chroupání včerejší topinky.

PhDr. V. K. otevřel i v současnosti stále probírané téma, a to Ná-
vrh územního plánu obce Senohraby (dále jen nÚP). Pisatel 
ve svém článku užívá směrem ke kritikům části nÚP výrazy: 
emoce, frustrace, zloba, citově zabarvená kritika, patologic-
ký nezájem atd. Divím se, že právě on takto proti vlastníkům 
dotčených nemovitostí nadřazeně vystupuje, když v Hlásce 
č. 3/2019 napsal velmi hezký článek o osobním vlastnictví. 
Dále je v jeho článku ohromující výčet termínů, kdy byl nÚP 
občanům předkládán, vysvětlován atd. Stále se však pisatel od-
volává na nÚP z roku 2017. PhDr. V. K. zcela přechází skuteč-
nost, že nÚP předložený v březnu 2019 (Vyhláškou, pozvánkou 
na Veřejné projednání do Říčan na vývěskách i v Hlásce), byl 
se svými velkými změnami do data vyvěšení, tj. do března 2019 
neznám i části (nového) zastupitelstva obce (!!), natož dotčeným 
občanům.

V první řadě chci říci, že plně souhlasím s názorem, že infor-
movanost ohledně  nÚP předloženého v březnu roku 2019 byla, 
dá se říci, téměř nulová. Upozorňuji rok – 2019, NE (!!!) 2017.

PhDr. V. K. v článku konstatuje: „(...Je také známo, že emoční 
projevy pak obecně neberou v úvahu skutečnosti a fakta a jsou 
vyjádřením spíše frustrace a zloby než reálným hodnocením si-
tuace.“ Dovoluji si PhDr. V. K. upozornit na skutečnost, že jsem 
vždy v zaměstnání musela pracovat s fakty a nikoli s domněn-
kami, fantaziemi a „mlhou“.

Tak tedy půjdu k těm faktům. Cituji z článku: „Proces tvorby ÚP 
byl zastupitelstvem započat již v roce 2016 a k výše citovanému 
datu (10. 4. 2019) proběhlo 17 veřejných zasedání zastupitelstva 
obce, které rozhoduje, jak o zadání ÚP, tak o jeho vydání.“ Zde 
by člověk neznalý situace úžasem spráskl ruce a velmi se divil, 
co ti frustrovaní občané pořád chtějí.

Zvolené zastupitelstvo obce je povinno – ve smyslu zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích a podle Jednacího řádu obce Seno-
hraby – se scházet minimálně 4 x ročně. Zastupitelstvo obce se 
tedy nescházelo JEN kvůli nÚP. Na veřejném zasedání zastupi-
telstva  se projednávají a schvalují, atd., i jiné záležitosti obce.

Doporučuji občanům, kteří mají rádi fakta a nechtějí svými 
emocemi, zlobou a frustrací nikomu křivdit, ať si vezmou znovu 
zápisy z těchto 17 veřejných jednání zastupitelstva a pro jistotu 
si pustí i zvukové záznamy.

Já to udělala. Držme se tedy faktů: Zápisy z Veřejného zase-
dání zastupitelstva z roku 2016 (1–4/2016). V 4/2016 ze dne 
14. 12. 2016 krátké info o podání nÚP I.stupeň schvalování.

Zápisy z roku 2017 (1- 6/2017). Pouze v 3/2017 ze dne 
26. 6. 2017, v bodu 10) Různé - info o možnosti nahlédnutí 
na nÚP. Zápisy z roku 2018 (1–6/2018)) - k nÚP „kde nic tu 
nic“. Pouze v hlasovém záznamu 4/2018 ze dne 24. 9. 2018 
(v diskusi) informuje paní Vrbová a poté i paní starostka, že se 
už nemohou (!!!) dávat žádné návrhy ani námitky k nÚP a že se 
čeká na veřejné projednání nÚP snad v říjnu 2018 (nezřetelný 
zvuk, není to doslova).

To byly zápisy, zvukové záznamy, prostě FAKTA. Ano, veškeré 
Veřejné vyhlášky/pozvánky (k nÚP 2017) byly vyvěšeny všude, 
kde být dle zákona měly, včetně SH. V nich jsme se dozvěděli, 
kdy, kde se projednávání koná, odkaz na www., info o postupu 
námitek atd.

V březnu 2019 byly opět vyvěšeny na patřičná místa, v souladu 
se zákonem, Veřejné vyhlášky, pozvánky do Říčan k veřejné-
mu projednání nÚP, se zapracovanými námitkami z roku 2017 
a novými požadavky (od 9/2018 je mohl mít evidentně už jen 
někdo !!).

Veřejné jednání zastupitelstva, zápis č. 1/2019 ze dne 
12. 3. 2019. NÚP nebyl ani v programu schůze. Cudně se skrý-
val v bodu 17) Různé. A byla to informace o avizovaném ve-
řejném projednávání nÚP v Říčanech 10. 4. 2019. V bodu 18) 
Diskuse: padl dotaz k hotelu SEN. Odpověď jsem opět našla 
až ve zvukovém záznamu – ženský hlas se zeptal na pozemek 
připravovaný pravděpodobně pro parkoviště. Paní starostka 
nejprve odpověděla, že tam k žádným změnám oproti mi-
nulým ÚP nedochází, že to zůstalo,  jak bylo, atd. Rozvinula 
se diskuse, kde  paní starostka celkem velmi statečně bojovala 
za zájmy hotelu.

Dle velké účasti na Veřejném projednávání ÚP v Říča-
nech 10. 4. 2019 i na Veřejném zasedání zastupitelstva 
29. 4. 2019 lze soudit, že roztrpčených a nedostatečně informo-
vaných lidí bylo hodně. Včetně jedněch z největších senohrab-
ských vlastníků pozemků a patriotů, u nichž nelze předpoklá-
dat patologický nezájem o dění v obci.

Kdysi, když se tvořil dosud platný (schválený 14. 5. 2001) územ-
ní plán, byl jeho návrh zvětšen a také vyvěšen „u konzumu“, 
tehdy na vývěsce u Jednoty. Dnes informaci pro lidi všech vě-
kových skupin, vzdělání a schopností  nahradí www. Kdyby 
Sokolové nevyvěsili variantu nÚP z roku 2019 u „konzumu“ 
(s výraznými změnami oproti nÚP z roku 2017), těch roztrpče-
ných by bylo v tuto chvíli méně. Šok by přišel až po otevření in-

Emoce a fakta
Reakce na článek PhDr. Viktora  Koppera v Senohrabské hlásce č.6–7/2019 

s názvem Manželství pro všechny, fatální omyl.

NázoryNázory
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LINKA 490: 
Směr „Stříbrná Skalice, Náměstí“: 
Do zastávky „Hrusice, Vlčí halíř“ po pravidelné trase – vpravo 
III/3353 směr Hrusice – v Hrusicích přímo přes přemístěnou 
zastávku „Hrusice“ komunikace směr Hrušov (kolem Památní-
ku Josefa Lady a jeho dcery Aleny) – v Hrušově za restaurací 
vlevo III/6031 – vpravo III/6031 do zastávky „Ondřejov, Turko-
vice“ a dále po pravidelné trase. 

Směr „Strančice, žel. st.“: 
Do zastávky „Ondřejov, Turkovice“ po pravidelné 
trase – III/6031 – u křižovatky směr Hrusice vlevo 
III/6031 – v Hrušově před restaurací vpravo ko-
munikace směr Hrusice (kolem Památníku Josefa 
Lady a jeho dcery Aleny) do přemístěné zastávky 
„Hrusice“ – přímo III/3353 – vlevo II/335 do za-
stávky „Hrusice, Vlčí halíř“ a dále po pravidelné 
trase.

LINKA 651 
(pouze školní spoje zajíždějící do Hrusic):
VEDENÍ TRASY
Směr „Hrusice“: 
Do zastávky „Senohraby, žel. st.“ po pravidelných 
trasách – III/6031 – v Hrušově vlevo komunikace 
směr Hrusice (kolem Památníku Josefa Lady a je- 
ho dcery Aleny) do přemístěné zastávky „Hrusice“ 
– výstup.

Směr „Nespeky“: 
Nástup v přemístěné zastávce „Hrusice“ – přímo 
komunikace směr Hrušov (kolem Památníku Jo-
sefa Lady a jeho dcery Aleny) – v Hrušově za re-
staurací vpravo III/6031 – vpravo k nádraží do za-
stávky „Senohraby,  žel. st.“ a dále po pravidelných 
trasách. 

Manipulace linky 651 – Hrusice: 
Výstup v přemístěné zastávce – vpravo III/3353 
– otočení v prostoru u Hrusického rybníka – zpět 
III/3353 – vlevo komunikace směr Hrušov – nástup.

ZASTÁVKY
Ruší se: „Hrusice, Na Šmejkalce“ (2060/1, 2) – 
oba směry – pro linku PID 651.

Přemisťují se: „Hrusice“ (2061/1) – směr Stříbr-
ná Skalice, resp. nástupní pro 651 – na komunikaci 
směr Hrušov, k pomníku naproti  restauraci U Sej-
ků, za křižovatku s III/3353  „Hrusice“ (2061/2) 
– směr Strančice, resp. výstupní pro 651 – na ko-
munikaci od Hrušova, k restauraci U Sejků, napro-
ti pomníku, před křižovatku s III/3353 „Hrusice, 
Na Šmejkalce“ (2060/1) – směr Stříbrná Skalice – 

na komunikaci III/6031, cca 40 m před křižovatku s uzavřenou 
III/3353 k vyústění cesty „Bílá cesta“ „Hrusice, Na Šmejkalce“ 
(2060/2) – směr Strančice – na komunikaci III/6031, cca 20 m 
před křižovatku s uzavřenou III/3353.

LINKA 653: 
Na lince PID 653 dochází kvůli zajištění návazností k posunu  
vybraných spojů. Důvodem jsou delší jízdní doby na lince 490.

Dočasná změna trasy a zastávek pro linky  
PID 490 a 651, posun spojů na lince 653

N ovinku, která rodičům a zákonným zástup-
cům ušetří spoustu času, zavádí správce 
a provozovatel regionálního dopravního sys-

tému PID Lítačka, Operátor ICT, a. s., i v návaznosti 
na podněty právě ze strany rodičů, kteří byli do sou-
časné doby nuceni dětem mladším 15 let zařizovat 
kartu Lítačka osobně v kontaktním centru ve Ško-
dově paláci. Zařízení karty, její správa a nakupování 
kupónů pro děti tak je nově možné kompletně zařídit 
prostřednictvím e-shopu pid.litacka.cz.

„Zařízení Lítačky přes internet spouštíme ještě před 
začátkem nového školního roku, abychom rodičům 
co nejvíce ušetřili čas a starosti. Se zavedením této 
novinky tak bude možné kartu Lítačka kompletně 
spravovat prostřednictvím internetu,“ uvádí Fišer, 
generální ředitel městské společnosti Operátor ICT, 
která má provoz a rozvoj dopravní karty Lítačka 
na starosti.

Před zavedením této novinky se museli rodiče a zákon-
ní zástupci dětí fyzicky dostavit na přepážky do Ško-
dova paláce, aby ověřili věk a identitu dítěte. Tyto údaje jde tedy 
nově ověřit prostřednictvím e-shopu pid.litacka.cz, a to nahrá-
ním oskenovaného občanského průkazu žadatele nebo doplně-
ním informací o zákonném zástupci dítěte (nahráním rodného 
listu dítěte). 

Jaké dokumenty jsou k zařízení 
Lítačky pro vaše dítě potřeba? V případě, že chcete zařídit 
kartu Lítačka dítěti, které je starší než 13 let, ale zároveň mlad- 
ší než 15, máte možnost doplnit údaje o zákonném zástupci ne- 
bo nahrát doklad totožnosti (občanský průkaz či cestovní pas) 
dítěte.

Pokud žádáte o kartu Lítačka pro dítě mladší než 13 let, musíte 
doplnit údaje o zákonném zástupci a nahrát potřebné dokumen-
ty: občanský průkaz zákonného zástupce a rodný list dítěte. 

Všechny požadované dokumenty lze do e-shopu nahrát buď 
přímo ze souboru, nebo pomocí fotoaparátu (webkamery).

Vladimír Antonín Bláha
Operátor ICT 
mediahub@operatorict.cz, tel. 607 531 747

O PID Lítačce
Regionální dopravní systém hlavního města Prahy a Středočeské-
ho kraje byl spuštěn v létě 2018. Dojíždějící ze Středočeského re-
gionu si mohou nově pohodlně nakoupit jízdné na jednom místě 
a mít ho nahrané na jednom nosiči dle svého výběru, ať už se jedná 
o Lítačku, platební kartu, nebo In Kartu Českých drah. Cestující 
mají možnost kupovat dlouhodobé časové kupóny na měsíc až rok 
buď v novém e-shopu Lítačky, nebo osobně na přepážce. Díky nové 
technologii ukládání údajů o jízdném v online systému se kupóny 
aktivují automaticky po jejich zakoupení na webu a již není nutné 
chodit kupón aktivovat k validátorům v metru.

Pasažérům, kteří preferují jednotlivé jízdenky před časovými 
kupóny, ulehčí cestování nová mobilní aplikace PID Lítačka. 
V mobilu si mohou vyhledat aktuální dopravní spojení a ihned 
zakoupit doporučenou jízdenku. Také si lze přes mobil zakoupit 
více jízdenek a aktivovat je při nástupu do vozu.

Lítačku zařídíte nově i pro vaše děti 
na pár kliknutí a pohodlně z domova

Praha 14. 8. 2019: Dopravní kartu Lítačka, 
se kterou můžete již téměř rok cestovat  
pohodlně po Praze a Středočeském kraji, 
zařídíte nově i vašim potomkům pohodlně 
na pár kliknutí z domova a nebudete muset  
trávit čas ve frontách ve Škodově paláci.
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P řehled cen všech jízdenek najdete na webu Pražské inte-
grované dopravy. Na otázky odpovídá Vlastimil Janou-
šek, projektant autobusových linek IDSK.

Jak zjistím dopředu, kolik mě cesta bude stát? V pás-
mech se nevyznám.
Nejjednodušší je jít na webové stránky Pražské integrované do-
pravy www.pid.cz a tady si vyhledat spojení, kam potřebujete 
jet. Spolu se spojením vám systém spočítá také cenu při použití 
jízdenky Pražské integrované dopravy. Druhou možností je ap-
likace PID Lítačka, která vám cenu nejen spočítá, ale můžete si 
v ní jízdenku rovnou přes mobil i koupit. Pokud byste se chtěli 
raději s někým poradit, můžete využít telefonní číslo zákaznic-

kého centra PID 234 704 560, které je v provozu denně (tedy 
i o víkendech) od 8 do 18:30 hodin.

Kde všude si mohu jízdenky PID pro jednorázovou cestu 
koupit?
Pokud nastupujete ve Středočeském kraji do autobusu PID, 
jízdenku vám prodá řidič. Platit u něj můžete v hotovosti 
nebo také bezkontaktní bankovní kartou. Jednoduše u řidiče 
zaplatíte pípnutím kartou jako v supermarketu. Pokud na-
stupujete na vlak na nádraží, kde je pokladna Českých drah, 
můžete si u pokladní říct o jízdenku Pražské integrované do-
pravy. Budete často mile překvapeni, protože bývá levnější 
než jízdenka ČD.

Jak ušetřit při cestách linkami 
Pražské integrované dopravy

Tarif Pražské integrované dopravy může být pro cestující v obcích, které se do systému PID  
zapojují, v lecčems nový a někdy si nemusí být jistí, o jakou si říct jízdenku, aby pro ně byla  

cesta co nejlevnější. Místo tradičního počtu ujetých kilometrů se počítá cena v systému Pražské  
integrované dopravy podle času, který na cestě strávíte, a podle počtu tarifních pásem, která  

při tom projedete. Je to ve své podstatě velmi jednoduché. Níže vám nabízíme odpovědi na nejčastěji  
kladené otázky a také tipy, jak při cestách spoji Pražské integrované dopravy ušetřit. 

Pokud rádi pracujete s aplikacemi v mobilním telefonu, stáhně-
te si určitě aplikaci PID Lítačka. Vyhledáte si trasu, kam chcete 
jet, a rovnou můžete klepnout na tlačítko Koupit jízdenku. Sta-
čí pro to mít bankovní kartu, která umožňuje platbu přes in-
ternet. Jízdenku v mobilu přes internet během pár sekund za-
platíte a při nástupu u řidiče ukážete jen displej svého telefonu 
s jízdenkou.

Jaké slevy platí v autobusech a vlacích Pražské integro-
vané dopravy ve Středočeském kraji?
V autobusech i vlacích platí státní slevy 75 % pro děti, studenty 
a seniory nad 65 let. Děti do šesti let jezdí ve vlacích a autobu-
sech zdarma. Senioři nad 70 let mohou jezdit zdarma všemi 
autobusy Pražské integrované dopravy. Pokud chcete ušetřit 
na pravidelných cestách, vyplatí se časové kupony PID, ty jsou 
měsíční, čtvrtletní nebo roční.

Které časové kupony jsou nejvýhodnější?
Časové kupony se vyplatí všem, kdo jezdí pravidelně, ať už do prá-
ce, nebo do školy. Nejvýhodněji vychází roční kupon. Ale i měsíč-
ní kupón vyjde v porovnání s každodenním kupováním jednorá-
zových jízdenek mnohem levněji. Výhodou předplatní jízdenky 
je, že s ní můžete vzít kolo do vlaku zdarma. 

Kde si mohu koupit předplatní kupony PID? A potřebuji 
k tomu plastovou zelenou Lítačku? 
Časové kupony si můžete koupit v předprodejních místech 
Pražské integrované dopravy, jejich kompletní seznam je  

na https://pid.cz/kontakty/prodejni-mista/. Nejjednodušší a nej- 
rychlejší je nákup na internetu na www.litacka.cz. Plastovou ze-
lenou Lítačku nepotřebujete, kupon si můžete pořídit i v případě, 
že chcete použít pouze bankovní kartu Visa nebo MasterCard, 
ta vám pak slouží zároveň jako identifikátor.

Vždycky jsem si kupoval jízdenky pro každý dopravní 
prostředek zvlášť. U řidiče v autobusu a pak na nádra-
ží u pokladny. Proč bych to měl přestat dělat?
Můžete to dělat dál, ale proděláte. Tarif Pražské integrované 
dopravy je založený na tom, že si koupíte jednu jízdenku a s ní 
pak můžete přestupovat mezi všemi dopravními prostředky. 
A na jednu jízdenku je to levnější, než když si budete kupovat 
jízdenky na své cestě zvlášť. Když nastupujete do regionálního 
autobusu a pak přestupujete na vlak, už v autobuse dostanete 
jízdenku pro celou cestu a s ní pak pojedete vlakem. Integrací 
pak dosáhneme toho, že i v malé obci kdekoli ve Středočeském 
kraji si cestující pořídí při nástupu jednu jízdenku, na kterou 
dojede třeba do samotného srdce Prahy, ale i jízdenku pro cesty 
na některou z památek Středočeského kraje.

Existují i nějaké jízdenky pro celodenní výlety?
Ano. Existuje jízdenka na 24 hodin pro celý systém PID včet-
ně cestování po Praze a stojí 240 korun. Pokud byste se po-
hybovali jen mimo Prahu, tedy v tarifních pásmech 1–9, stojí 
jízdenka na 24 hodin jen 150 korun pro dospělého. Pro děti, 
studenty a seniory nad 65 let vyjde na 37 korun.

V rámci integrace dojde k úpravám současných linek 
a jejich číslování dle systému PID. Zapojení do spo-
lečného integrovaného systému Prahy a Středočeské-

ho kraje však přináší také mnoho dalších výhod:
• Možnost cestovat na jednu jízdenku v celém systému PID, 
do kterého patří vlaky a příměstské autobusy v podstatné čás-
ti Středočeského kraje a pražská MHD – tato skutečnost v dr-
tivé většině případů znamená i nižší náklady na cestování.
• Koordinace jízdních řádů autobusů navzájem i autobusů 
s vlaky (proklady linek ve společných úsecích a návaznosti 
v uzlových bodech). Návaznosti jsou vyznačeny v jízdních řá-
dech a hlídány dispečinkem PID.
• Jednodušší a přehlednější vedení linek a řády.
• Zlepšení meziregionálního spojení jednotlivých oblastí Stře-
dočeského kraje.
• Umožnění nákupu výhodného předplatného jízdného, které 
je ve Vámi zvolených pásmech PID platné na všech linkách PID 
všech dopravních prostředků. To není bez integrace často možné, 

neboť jednotliví dopravci si navzájem jízdenky neuznávají. Lze 
tím významně ušetřit zejména při pravidelnějším cestování.
• Jednotné jízdné a tarifní podmínky na všech linkách. In-
formace o jízdních řádech a tarifu přehledně na jednom místě 
na webu dopravního systému: www.pid.cz. 
• Zákaznický servis – kontaktní formulář, sociální sítě, aktu-
ální informace z provozu, informace o polohách vozidel pře-
hledně na webu (odjezdové tabule). 
• Vyšší standardy kvality na čistotu vozidel, chování řidičů 
a dodržování jízdních řádů – včetně kontroly standardů. 

DOPRAVNÍ OBSLUŽNOST OBCÍ NA SILNICI II/603
• Linka PID 337 bude v úseku Nespeky–Pyšely zrušena a od-
kloněna přes Poříčí nad Sázavou a Mrač do Benešova. Zároveň 
dojde k odklonění linek SID 176101 a 350920 ze silnice II/603 
na D1 a ke zkrácení linek 200091 a 200092 do Benešova.  
Jejich spoje převezme v úseku Benešov–Nespeky–Kamenice– 
Jesenice–Praha linka 337.

Integrace veřejné dopravy je společný zájem Prahy a Středočeského kraje i jejich obyvatel.  
Koordinované a integrované řešení dopravní obsluhy přináší nejen lepší dopravní obsluhu,  
ale také efektivnější využití financí objednavatelů. V současné době existují na území Prahy  
a Středočeského kraje následující oddělené, navzájem souběžné dopravní systémy: Pražská 

integrovaná doprava (PID), Středočeská integrovaná doprava (SID) a nezaintegrované linky.

Integrace veřejné dopravy
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Zavíječ zimostrázový likviduje krušpánky
Buxusy neboli krušpánky patří k oblíbeným okrasným dřevinám. Bývají využívány na živé 

ploty a taky se z nich vytváří tzv. živé sochy. Bohužel se v posledních letech v Česku šíří 
likvidátor těchto rostlin. Je jím zavíječ zimostrázový. Dá se s tímto škůdcem nějak bojovat?

Zavíječ zimostrázový – nejvážnější hrozba  
pro zimostráz
Pro zimostráz vždyzelený (buxus sempervirens) neboli krušpá-
nek je zavíječ zimostrázový nejvážnější hrozba, která může vést 
až k totální likvidaci těchto rostlin. Proto je potřeba boj s tímto 
škůdcem nepodcenit a začít s ním hned.

Zavíječ zimostrázový
Zavíječ zimostrázový (cydalima perspectalis), je původem z vý- 
chodní Asie. Byl poprvé zaznamenán v Evropě v roce 2007, v jiho-
západním Německu a Holandsku. Od té doby se vyskytl v mnoha 
jiných evropských zemích. Současné klimatické modely předpoví-
dají další šíření druhu nejen v Evropě ale i u nás. A tak jej už možná 
i vy máte na zahradě. Jen jste na to třeba ještě nepřišli.

Co o něm víme
Zavíječ zimostrázový (cydalima perspectalis) je drobný motýl 
z čeledi travaříkovití. Jde o nevýrazného motýlka, kterého si 
na zahradě ani nevšimnete. Dospělý motýl má rozpětí křídel 
kolem 4 cm. Křídla jsou bílá s odstíny zlaté a fialové, okraje hně-
dé. Tento hmyz není dostatečně prozkoumán, ale předpokládá 
se, že zakládá každý rok až čtyři generace potomků a je schopen 
přezimovat ve formě kukly na stromech. 

Motýl (dospělé stadium hmyzu) může žít 8 dní a létá až několik 
kilometrů daleko. Ale hlavní příčina zamoření našich rostlin není 
dána dosahem létání, ale dopravou již zamořených rostlin. Rané 
stádium tohoto hmyzu je špatně rozpoznatelné, a tak se někdy 
prodávají stromky, které jsou zamořené vajíčky nebo larvami. 
Housenky zavíječe zimostrázového dorůstají délky až 5 cm. Oku-
sují nejen listy buxusu (krušpánku), ale i také jejich zelenou kůru.

Jak poznáte napadený zimostráz?
Jde to velmi obtížně. Housenky totiž likvidují keře zimostrá-
zu zevnitř. Tím pádem si jich v počáteční fázi ani nevšimnete. 
A v době, kdy se housenky objeví na okraji keře, je už vnitřek 
krušpánku totálně zlikvidován. A tak někdy bývá příliš pozdě 
na jakoukoliv záchranu krušpánku. 

Prevence je nejdůležitější
V době, kdy se housenky pustí i do vnějších listů je rostina de-
fakto zlikvidována. V tu dobu je již na záchranu pozdě. Proto je 

nejdůležitější předvídat.  Jediná vhodná prevence spočívá v dů-
kladném prohlížení zimostrázů uvnitř keře. Nejlépe, když vět-
vičky rozhrnete a podíváte se dovnitř. Přítomnost zavíječe zi-
mostrázového prozradí poškozené listy, pavučinky (zápředky) 
nebo přítomnost housenek, ale také množství trusu připomí-
najícího drobné zelené granule. Jedinci s dobrým čichem někdy 
zachytí neobvyklý zápach, který také může varovat.

Zamoření zavíječem se v počátečních fázích napadení velmi 
špatně detekuje. Ranná stadia larev nebo vajíčka jsou bez dů-
kladné prohlídky špatně zjistitelné. A tak se dokonce takto za-
mořené buxusy prodávají i ve specializovaných prodejnách.

LIKVIDACE ZAVÍJEČE ZIMOSTRÁZOVÉHO
Fyzická likvidace zavíječe zimostrázového
U malých stromků může být ruční odstranění larev účinné.  
Ale pouze v případě, že se opakuje každé 2–3 dny.

Osvědčilo se prý i ošetření keře silným proudem vody z tlakové-
ho postřikovače. Pod napadený keř nejprve rozložte igelitovou 
plachtu, na kterou vodou vyplavené housenky odchytejte a ná-
sledně zlikvidujte.

Biologická likvidace zatím nefunguje
Biologická likvidace je zatím neúčinná. Ptáci se tímto hmyzem 
moc neživí (pravděpodobně kvůli vysokým úrovním toxických 
alkaloidů, které produkují larvy). Jiní přirození nepřátelé zatím 
fungují zatím jen v laboratorních podmínkách, ale v praxi zatím 
žádných uspokojivých výsledků dosaženo nebylo. I v původní 
Asii má larva málo přirozených nepřátel.

Zavíječ zimostrázový – chemický postřik
Chemická ochrana je nejúčinnější. Jediný možný způsob, 
jak čelit této invazi a jak ochránit rostliny, je s pomocí insekti-
cidů. Nejvhodnější je použití speciálních insekticidů proti žra-
vým škůdcům. S jeho výběrem vám poradí odborníci v každém 
zahradním centru. Účinné by měly být přípravky s obsahem 
látky thiacloprid.

Důležité je začít s bojem proti zavíječi zimostrázovému co nej-
rychleji, protože housenky jsou abnormálně rychlé a napadený 
zimostráz je pak těžší zachránit.

• Linky SID 200086 a 200087 budou zrušeny a nahrazeny lin- 
kami 337 a 651.
• Úsek Nespeky–Pyšely obslouží posílená linka 651. Obyva-
telé Pyšel sice přijdou o přímé spojení do Prahy (v současné 
době 4 spoje každým směrem), ale posílením linky 651 v uve- 
deném úseku a koordinací s linkou 337 v Nespekách získají více 
možností cestování v této relaci. Dále bude linka 651 posílena v ran-
ní špičce v úseku Pyšely–Senohraby s návaznostmi na vlaky S9.
• Pro dopravu školních dětí zůstanou zachovány přímé spoje 
Pyšely–Nespeky–Benešov.
• V úseku Praha–Jesenice–Kamenice bude výrazně zkrácen 
interval v mimošpičkových obdobích (dopoledne, víkendy) 
ze současných 60 na 30 minut. Neustále rostoucí poptávka 
v tomto úseku navíc bude řešena pomocí kloubových autobu-
sů, které oba dopravci nasadí na linky 337 a 339.
• Na lince 339 bude upraven rozsah provozu v úseku Kamenice–
Týnec n. S., kde budou zkráceny intervaly dopoledne a o víkendech 
(ze 180 na 120 minut) a rozšířen provoz ve večerním období.
• V rámci úprav JŘ linky 335 dochází k rovnoměrnějšímu roz-
ložení spojů v ranní a odpolední špičce a rozšíření provozu 
v dopoledním období a o víkendech.
• U linky 444 dojde k propojení spojů v celé trase Kamenice– 
Jílové–Davle. Tím bude umožněno přímé regionální spojení.

ZRUŠENÉ AUTOBUSOVÉ LINKY
Číslo linky Trasa linky Nahrazeno linkami
200086  Benešov–Pyšely 337, 651, S9
200087  Benešov–Pyšely 337, 651

UPRAVENÉ AUTOBUSOVÉ LINKY
337 
Praha, Budějovická  –  Jesenice  –  Kamenice  –  Poříčí nad 
Sázavou   –  Benešov, aut. st.
• linka je oproti dnešní trase ze zastávky Nespeky odkloněna 
přes Mrač a Poříčí nad Sázavou do Benešova
• v úseku Nespeky – Pyšely nahrazena linkou 651
• provoz linky nově zajistí dopravce ČSAD Benešov

651
Nespeky – Pyšely – Senohraby – Hrusice
• v úseku Nespeky – Pyšely nahrazuje linku 337
• provoz linky nově zajistí dopravce ČSAD Benešov

176101
Praha – Pelhřimov – Jihlava
• v úseku Praha – Benešov je odkloněna ze silnice II/603 
na dálnici D1

200091
Český Šternberk – Benešov – Praha
• linka je zkrácena do zastávky Benešov, aut. st.

200092
Miličín – Zvěstov – Benešov – Praha
• linka je zkrácena do zastávky Benešov, aut. st.

350920
Pacov – Lukavec – Vlašim – Praha
• v úseku Praha-Benešov je odkloněna ze silnice II/603 na dál- 
nici D1

ZMĚNY NÁZVŮ ZASTÁVEK
V rámci zlepšení orientace cestujících, nových pravidel české- 
ho pravopisu a zpřehlednění jízdních řádů navrhujeme v souvis-
losti s integrací (udělování nových licencí) upravit názvy zastávek.

Původní název Nový název
Čerčany ,, Nové Městečko Poř. n. Sáz. ,, Rozc. Nové Městečko
Nespeky,, rozc. Pyšely Nespeky,, Rozc. Pyšely
Poříčí nad Sázavou Poříčí n. Sáz.
V tabulce jsou uvedeny pouze zastávky, u nichž se předpokládá 
změna názvu.
.
ZRUŠENÍ ZASTÁVEK
Název Důvod
Mrač,,rozc.0.3 Zastávka umístěna u mimoúrovňové kři- 
  žovatky zcela mimo jakoukoliv zástavbu  
  a bez napojení pomocí chodníků

SPOJENÍ BENEŠOV–PRAHA
Spojení Prahy s Benešovem je zajišťováno v pravidelných in-
tervalech vlakovými spoji. Význam železnice pro spojení těch-
to měst v poslední době ještě vzrostl zaintegrováním rychlí-
ků a nově od prosince 2018 také zavedením spěšných vlaků. 
Rychlíky urazí cestu mezi centrem Prahy a Benešovem již 
za 38 minut, což v porovnání s autobusovou dopravou na Roz-
tyly a následným přestupem na metro představuje úsporu 
více než 15 minut. Celkově je na linkách S9, R17 a R49 provo-
zováno až 55 spojů v pracovní den v každém směru.

Obsluhu obcí podél komunikace II/603 bude zajišťovat prodlou-
žená linka 337. Ta nahradí i spoje linek 176101 a 350920, které 
jsou přetrasovány na dálnici D1, a tím zrychleny. Z důvodu op-
timalizace přepravní nabídky autobusů dochází v úseku Praha–
Benešov ke zkrácení linek 200091 a 200092 do Benešova, opti-
malizován je ve stejném úseku také provoz linky 160570.

UPRAVENÉ AUTOBUSOVÉ LINKY

160570
Praha – Čechtice – Ledeč nad Sázavou
• omezení vybraných spojů v úseku Praha-Benešov

176101
Praha – Pelhřimov – Jihlava
• v úseku Praha – Benešov je odkloněna ze silnice II/603 na dál- 
nici D1

200091
Český Šternberk – Benešov – Praha
• linka je zkrácena do zastávky Benešov, aut. st.

200092
Miličín – Zvěstov – Benešov – Praha
• linka je zkrácena do zastávky Benešov, aut. st.

350920
Pacov – Lukavec – Vlašim – Praha
• v úseku Praha – Benešov je odkloněna ze silnice II/603 na dál- 
nici D1
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Okénko k sousedům Okénko k sousedům
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Rozvoj venkova je bez rychlého 
a stabilního připojení takřka ne- 
možný, což potvrzuje i Jakub 

Jánský z internetové společnosti AIM: 
„Internet potřebujeme k běžným činnos-
tem. Dochází také k rozvoji tzv. internetu 
věcí, který je v menších městech a obcích 
nemyslitelný, protože připojení nedosa-
huje požadované rychlosti. Za poslední 
dva roky se ale situace na venkově mírně 
zlepšila. Významné zrychlení internetu 
pocítilo, díky projektu Zrychlujeme Čes-
ko společnosti CETIN, téměř 1 400 men-
ších obcí. Snaha ale musí vzejít i od sta-
rostů a zastupitelů obcí.“ Podle Jánského 
je to právě vedení obcí, kde dosud inter-
net nefungoval nebo fungoval nekvalit-

ně, které má zásluhu na rozvoji a posí-
lení stávající infrastruktury. Díky tomu 
už došlo ve stovkách obcí k významnému 
rozšíření telekomunikačních služeb.

Práce doma nebo odlehčení
dopravě
Český venkov má celou řadu problémů, 
které může alespoň částečně řešit zavedení 
vysokorychlostního internetu. „V dnešní 
době lze pracovat z domova, ale bez kvalit-
ního připojení to na venkově není možné. 
Pokud neusnadníme podmínky pro práci, 
ale i podnikání na venkově, bude stále do-
cházet k odlivu nejen mladých lidí do měs-
ta. Přitom tzv. home-office přispěje i k od-
lehčení dopravy, kdy nebudou lidé nuceni 

místo práce z domova dojíždět za prací. 
Právě dojíždění způsobuje v mnoha kra-
jích vážné dopravní problémy. Zhoršuje 
se také celková obslužnost obcí, zavírají 
se malé obchody a hospody, které jsou dů-
ležitou součástí venkova. Nejenom proto, 
že vytvářejí pracovní místa, ale jsou také 
centrem setkávání obyvatel,“ říká Jakub 
Jánský. 

Internet je důležitý tedy nejen pro li- 
di z města, ale jeho dostupnost by měla 
být samozřejmostí také pro lidi z men-
ších obcí a vesniček. Ve vaší obci se to 
ale povedlo. Senohraby už jsme zrychlili, 
chcete-li vědět více, jděte na aimzrych-
luje.cz/Senohraby.

Českému venkovu postupně dodáváme 
rychlý a stabilní internet

Bez internetu si v současnosti 
už málokdo dokáže život  
představit. Na venkově  
a v malých obcích se však  
často obyvatelé musí smířit  
s pomalým připojením,  
nebo dokonce s žádným.  
Nemožnost pracovat z domu, 
sledovat on-line videa  
ve vysokém rozlišení nebo  
rychle stahovat soubory  
z internetových úložišť nutí  
zejména mladé venkov  
opouštět. Zabránit vylidňování 
venkova, ale třeba i pomoci  
dopravě by mohlo kvalitní 
internetové připojení.  
Lidé z odlehlých míst nebudou 
muset za vyřizováním  
některých povinností  
dojíždět a vše si zařídí  
z pohodlí domova.
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Prodej slepiček 
 Drůbež Červený Hrádek  

prodává slepičky  
typu Tetra hnědá,  

Dominant všechny barvy,  
Green Shell–typu Araukana. 

Stáří 14–19 týdnů,
Cena 159–209,- Kč/ks.  

Prodej: 22. 9., 
20. 10. a 17. 11. 2019

Senohraby 
– u vlak. nádraží  

– 12.30 hod.
Výkup králičích kožek  
– cena dle poptávky.

 
Informace:  

Po–Pá 9.00–16.00 hod. 
Tel.: 601 576 270 

728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz

V současné době hledáme pro provozovnu společnosti  
Marius Pedersen a.s. v Říčanech pracovníky na pozici: 
ŘIDIČ NÁKLADNÍHO VOZIDLA 
Jsme velice stabilní zaměstnavatel s dlouholetým působením na trhu  
nákladní dopravy odpadů s více než 40 pobočkami po celé ČR a nabízíme:
-	Stabilní	pracovní	poměr	na	dobu	neurčitou,
-	Mzda	za	veškeré	odpracované	hodiny	(nepoužíváme	úkolovou	mzdu,	 
	 platíme	veškerý	čas),
-	Kvalitní	a	férové	finanční	ohodnocení	(celá	výplata	každý	měsíc	včas	na	účtu),
-	Možnost	rozvoje	–	dalších	školení	potřebných	pro	práci	řidiče	a	s	tím	související	 
	 růst	mzdy,
-	Použití	kvalitních	nových	vozidel	značek	Mercedes-Benz	a	MAN,	pravidelně	 
	 servisovaných	(žádné	riskování	na	silnici	apod.),
-	Možnost	práce	pro	další	provozy	NYKOS	a	Marius	Pedersen.

 Typ práce:
-	obsluha	vozidel	svozu	odpadů
-	obsluha	vozidel	-	nosičů	kontejnerů
-	obsluha	vozidel	zimní	a	letní	údržby

Nástup	možný	dle	dohody.
Místo	pracoviště:	Březinova	1650,	251	01		Říčany	
V	případě	Vašeho	zájmu	zašlete	životopis	na	e-mail:
tereza.mullerova@mariuspedersen.cz	 
nebo	kontaktujte	paní	Müllerovou	na	tel.	734	180	220

 Požadujeme: 
-	zdravotní	způsobilost,
-	smysl	pro	zodpovědnost,
-	řidičské	oprávnění	sk.	C	(E	výhodou),
-	dopravně	psychologické	vyšetření,
-	průkaz	profesní	způsobilosti	řidiče,
-	karta	do	digitálního	tachografu.

Obec Hrusice hledá 
ZAMĚSTNANCE 
NA CELOROČNÍ 
ÚKLID A ÚDRŽBU 
OBCE

Obec Hrusice hledá zaměstnance  
na DPP (vhodné pro studenty  
nebo důchodce) nebo na pracovní  
poměr na celoroční úklid a údržbu  
veřejných prostor v obci (zimní  
úklid chodníků, komunikací, sekání 
trávy, hrabání listí, základní údržba 
zeleně, drobné opravy apod.)  
Řidičské oprávnění skup. T vítáno.

Zájemci se mohou přihlásit  
na obecním úřadu nebo 
na kontaktu níže.

Kontakt:  
Mgr. P. Sklenář, starosta 
tel: +420 601 392 596 
e-mail: starosta@obec-hrusice.cz

PRODÁM POZEMEK 
7 000 m2 u Senohrab 100 Kč/m2 17 000 m2 u Kamenice 150 Kč/m2 . 

Obojí přístup obecní komunikací, 150 m od zástavby a žádná ochr. pásma.  
Pozemky vyjma zemědělských staveb nebo staveb bez základů zatím nestavební. 

Tel. maj.: 603 442 474.
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